
ZAPISNIK

Zapisnicar: Karmen Ljaljic

Tomislav Dzelalija - pozdravljam nazocne.

1

REPUBLIKA HRVATSKA 
SIBENSKO-KNINSKA ZUPANIJA

sa 22. tematske sjednice Gradskog vijeca Grada Dmisa, odrzane dana 5. 
studenoga 2024. godine, u velikoj gradskoj vijecnici, s pocetkom u 17,00 sati.

Odsutni: Andelka Barisic, Dragan Radeljak, Antonija Vatavuk, Zrinka 
Vukusic.

Utvrdujem da je na 22. sjednici Gradskog vijeca od ukupno 14 vijecnika 
nazocno 10 vijecnika, te da postoji kvorum za valjano odlucivanje.

GRAD DRNIS 
GRADSKO VIJECE

KLASA: 024-01/24-01/4
URBROJ: 2182-6-24-2
Dmis, 4. studenoga 2024. godine

Nazocni clanovi vijeca:
Tomislav Dzelalija, Ante Pleadin, Petar Abramac, Ana Mrden, Marin 

Barisic, Vlatka Duilo, Ante,Vlatka Duilo,Bosiljka Janjic, Ivica Kosor, Josko 
Nedoklan(lO).

Odsutni clanovi vijeca: Andelka Barisic, Dragan Radeljak, Antonija 
Vatavuk, Zrinka Vukusic (4).

Ostali nazocni:
Josip Begonja, Marija Lovric, Josip Galic, Dino Zmijarevic, Vladimir 

Simic, Zlatko Zevmja, Zvone Strkalj, Davor Jakelic.



z-

• ir

■j

' .z

' j

'r

. 4

' 1 • -4

* : ■



T

Vijecnicka pitanja:

2

Prelazimo na potvrdu zapisnika sa 21. sjednice Gradskog vijeca Grada 
Dmisa.

Zapisnik sa 21. sjednice Gradskog vijeca je usvojen sa
10 (deset) glasova ZA 

Jednoglasno 
PRIHVACEN

Predsjednik gradskog vijeca daje na usvajanje dnevni red. 
Dnevni red je usvojen sa

10 (deset) glasova ZA 
Jednoglasno 

PRIHVACEN
Ad-1 Rasprava o integraciji javnih isporucitelja vodnih usluga na podrucju 

Sibensko-kninske zupanije-predlagatelj: Gradonacelnik.

Josip Begonja: Zahvaljujem predsjednice, postovane dame i gospodo, 
gradski vijecnici, cast i zadovoljstvo mi je pozdraviti Vas, naravno i nase goste 
ovdje prisutne. Prije svega gospodina Zevmju. Drago mi je da je on ovdje s 
nama umjesto gospode Irine Putice. S nama je ovdje i gospodin Dino 
Zmijarevic. Ocekuje se gospodin Vladimir Simic. Takoder ovdje sa nama je i za 
nas vecinu poznato lice, direktor vodovoda Sibenik gospodin Strkalj. Dobrodosli 
u Dmis. Zasto danasnja tematska sjednica? Nairne, zelim Vas podsjetiti da smo 
26.09. u Zagrebu nazocili jednoj zajednickoj sjednici na sluzbeni poziv 
hrvatskih voda. Tu je bila gda Elizabeta Kos koju pamtim kao pomocnicu 
ministra koja je danas u ulozi ravnateljice jednog sektora jedne uprave u 
Ministarstvu zastite okolisa i zelene tranzicije. Takoder bill su prisutni i drugi 
ljudi, te oni koji su se spajali putem video linka i ulazili u rasprave kao i ovdje 
prisutni direktor Vodovoda Sibenik. Ono sto je mozda malo poznato Varna ili 
jos manje nasoj javnosti, a to je daje 2019. godine donesen Zakon o vodnim 
uslugama. Dopustite mi da procitam nekoliko rijeci iz pojedinih clanaka. Tako, 
prije svega clanak 8. zakona kaze da vodne usluge na usluznim podrucjima 
pruzaju se putem jednog javnog isporucitelja vodnih usluga. U istom clanku 
stavku 3. kazu da jedinica lokalne samouprave i postojeci javni isporucitelji 
vodnih usluga na usluznom podrucju, dusmi su svatko u okviru svoje nadleznosti 
osigurati da se odredba iz stavka 1. ovog clanka provede u skladu s ovim 
zakonom. Takoder clanak 88. govori o pripajanju drustva kapitala. Svi postojeci 
javni isporucitelji vodnih usluga na usluznom podrucju duzni su se pripojiti 
javnom isporucitelju vodnih usluga koji je drustvo kapitala, ako je odredeno 
uredbom iz clanka 7. ovog zakona kao drustvo preuzimatelj, a drustvo 
preuzimatelj je duzno prihvatiti pripajanje u roku od 6 mjeseci od dana stupanja 
na snagu uredbe iz clanka 7. ovog zakona. Pripajanje se provodi s brojem 
zaposlenika koji ne moze biti veci od broja zaposlenih na dan 31.12.2018.
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Izmedu ostaloga, ovaj zakon takoder govori o mjerama za neprovedbu pravila u 
jednom isporucitelju na usluznom podrucju. To bi bilo ono sto nas narod kaze i 
mrkva i batina. Temeljem ovog zakona Vlada je 29.06. donijela Uredbu o 
usluznim podrucjima. U clanku 34 predmetne uredbe, definirano je da usluzno 
podrucje trideset drugo po redu, a ima ih cetrdeset i jedno, obuhvaca gradove i 
opcine u Sibensko-kninskoj zupaniji. U drugom stavku govori da se ne 
obuhvaca opcina Kijevo i Civljane, ali u ostalim stavcima govori koje su to 
opcine koje su iz Zadarske zupanije, odnosno Splitsko-dalmatinske zupanije 
koje se pripajaju ovom usluznom podrucju. Sa tvrtkom Vodovod i odvodnja 
Sibenik, mi to zovemo vodovod i odvodnja, Vodovod je vjerojatno sluzbeno. 
Prvu komunikaciju smo imali sa direktorom prethodnikom gospodina Strkalja, 
gospodinom Damirom Martinovicem. Imali smo sastanak, imali smo pismene 
korespodencije s aktualnim direktorom Vodovoda gospodinom Strkaljem, s 
kojim smo imali u dva navrata sastanke ovdje u Dmisu. Prvi je bio sa svojim 
suradnicima i imali smo dva ili tri dopisa ispred tvrtke prema gradu Dmisu i 
prema nasem komunalnom drustvu. Danas imamo tematsku sjednicu koja ce 
nam pojasniti od strane ovdje prisutnih, ali najprije od strane gospodina 
Vladimira Simica, sto sve sadrzi ovaj zakon, odnosno ova uredba. Medutim, 
iscitavajuci uredbu o usluznim podrucjima, ona govori o svim opcinama i 
gradovima, izuzev nekih koji su relevantni, a rijec je o vodo isporuciteljima. To 
je tvrtka i komunalno drustvo iz Knina, komunalno poduzece Rad iz Dmisa te 
vodovod Sibenik kao preuzimatelj. Sto se tice opcine Primosten, mislim da oni 
glede vodoopskrbe imaju rijeseno pitanje, to radi Vodovod Sibenik. Oni imaju 
pitanje odvodnje nedefinirano ako se ne varam i mislim da ste ovih dana bill isto 
tako u posjeti opcini Primosten. No moj stav je ponukan nekakvim povjesnim 
iskustvima, naime, podsjetit cu Vas, a ovdje je nasa vijecnica gda Vlatka Duilo 
koja je u to vrijeme bila dio izvrsne vlasti ovoga grada. Svojedobno smo sa 
Kninom, prije mozda i 20 godina krenuli u jedan zajednicki projekt koji je imao 
2 podprojekta. Rijec je o uredajima za prociscavanje otpadnih voda. Bogu hvala 
da tadasnji gradonacelnik pokojni Ante Dzelalija i ovdje prisutna gda Vlatka 
Duilo i ostali vijecnici su se uspjeli izboriti, nazovimo to kolokvijalno „ rastava 
braka s Kninom“, da se odvoje u dva zasebna projekta da ne bude jedan 
jedinstveni projekt. Jer su tamo odredeni problem! nastali u pogledu rokova 
zavrsetka, kvalitete izvrsenja radova te prema onome sto se putem medija moze 
saznati i lokaciji na kojoj to sve smjesteno. Medutim, od 2018. godine gradani 
grada Dmisa nakon probnog rada tog prociscivaca, oni koji su pripojeni na 
prociscivac otpadnih voda uredno placaju naknadu za prociscavanje otpadnih 
voda. Prociscivac u Kninu, fiinkcionira radi te nije na teret gradana grada Knina. 
Kad je ovaj zakon donesen, odnosno prije nego sto je donesen ja sam bio clan 
predsjednistva udruge gradova na kojima je gda Elizabeta Kos zajedno sa 
danasnjim direktorom hrvatskih voda gospodinom Durokovicem pojasnjavala 
ulogu ovog zakona. I tada se govorilo od nekih dvadeset tri ili dvadeset cetiri 
usluzna podrucja. Danas je cetrdeset i jedno. Ocito je politickim odlukama
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povecan taj broj jer nitko nije dosao u fazu da vise isporucuje vode nego sto je 
isporucivao prije donosenja zakona. Otprilike je to uvijek tu negdje jednako. 
Rekao sam u Zagrebu, dakle u rujnu i to ponavljam ovdje nemamo nista protiv, 
dapace, ali u paketu s Kninom. Zato ministarstvo, hrvatske vode u konacnici ako 
treba i Vlada neka izvole s Kninom rijesiti problem njihovog pripajanja da bude 
u skladu s ovom uredbom o usluznim podrucjima. Drzim da Dmis nece biti 
problem. Ovo je radna tematska sjednica. Danas cete cuti informacije puno vise 
i puno blize nego sto ih imam ja od ovdje prisutnih gostiju, a mi cemo na 
redovnoj sjednici koja doci ce uskoro donijeti odluku i obvezu predstavnika 
grada Dmisa u skupstini komunalnog drustva, jer u konacnici odluku o tome ne 
donosi ni gradonacelnik ni gradsko vijece nego skupstina komunalnog drustva 
kad je rijec o pripajanju. Neke aktivnosti je nase komunalno drustvo poduzelo, u 
dijelu nekih pitanja koja su dobili od strane vodovoda Sibenik prije nekih 2 
mjeseca, ali mozda i ovaj glede pripreme dokumentacije vezane za preuzimanje. 
Istina Bog gore smo culi za jedan pojam kojeg ja nisam mogao pronaci ovdje u 
zakonu, a to je takozvano nepotpuno pripajanje. To je stvar za pravnike. To je 
stvar za revizore. Ja osobno nisam verziran u tu problematiku da bi mogao znati 
sto se sve podrazumijeva pod pojmom nepotpuno pripajanje.

Vladimir Simic: Postovani vijecnici grada Dmisa, postovani 
predsjednice, postovani gradonacelnice. Prvo isprike sto kasnim. Osigurao sam 
cetiri sata voznje od Zagreba, medutim, imao sam putem dva prometna udesa, 
tako da sam nazalost unutar 15 minuta zakasnio, ali nastojat cu to ispraviti 
tijekom sjednice. Ovako kratko da Vam kazem genezu kako je doslo uopce do 
toga da dode do integracije isporucitelja vodnih usluga? Kada se 2007. godine, a 
i prije toga pocelo raspravljati o tome da cemo morati udovoljiti fmancijski vrlo 
zahtjevnim direktivama Europske unije. Strucnjaci unutar vodnog gospodarstva 
shvatili su da ce u jednom trenutku nakon sto produ takozvane EU investicije, 
jer nas Europska unija tjera na izgradnju uredaja za prociscavanje otpadnih 
voda. Uredaji za prociscavanje otpadnih voda za sobom povlace izgradnju ili 
dogradnju kanalizacijskih sustava, pa se na to vezu i pitanja vodoopskrbe ne 
direktno, ali indirektno. Mi smo shvatili da ce cijena vode na malim 
fragmentiranim usluznim podrucjima narasti preko granice od 3 posto neto 
raspolozivog dohotka gradana. Sto je tome bila altemativa? Altemativa tome j< 
bila napraviti veliko, sto vece usluzno podrucje koja ce onda brojem svojih 
kubika moci uciniti da se cijena vodnih usluga apsorbira na jednom sirem 
usluznom podrucju i na taj nacin obuzda rast cijena vode. Nismo se toga samo 
mi dosjetili. Mi smo zapravo gledali sto su drugi radili. Utvrdili smo tako da su 
recimo Engleska i Wales, u principu Velika Britanija koja je u cijelosti krenula 
tim putem, pa na svojih 58 milijuna stanovnika imaju dvadeset i cetiri 
isporucitelja vodnih usluga. Skotska ima jednog jedinog. Irska je zemlja velicine 
al pari Hrvatskoj, ima veci broj stanovnika nesto nego mi, ali mi smo imali neki
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prirodni odljev stanovnistva nakon stupanja u Europsku uniju, ima jednog 
isporucitelja. Nizozemska ima dvanaest isporucitelja vodnih usluga, Cak je i 
Kosovo kao novoformirana drzava uspjelo dvadeset i sedam isporucitelja vodnih 
usluga da uspostavi sedam isporucitelja vodnih usluga, a nama najbliza po 
nekakvoj administrativnoj tradiciji, tradiciji upravljanja javnim sluzbama, 
javnim dobrima. Madarska na svojih 10 milijuna stanovnika ima cetrdeset i 
jedno, pa je naraslo na cetrdeset i sest, pa je sada spalo opet na cetrdeset i cetiri 
isporucitelja vodnih usluga. Znaci, jako je puno primjera u Europi gdje je 
trenutno ili zavrsena ta integracija ili ce do te integracije doci. Pripremajuci se za 
ovu sjednicu vadio sam podatke sto su studije govorile u usluznom podrucju 
trideset i dva gdje je drustvo preuzimatelj Vodoopskrba i odvodnja Sibenik, i 
sto bi to znacilo za korisnike vodnih usluga na podrucju grada Dmisa? Prema 
nasim izracunima, odnosno izracunima te studije koji su i zakonopisci koristili 
prilikom izrade uredbe o usluznim podrucjima. Na podrucju Vodovoda i 
odvodnje Sibenik, nakon provedbe EU investicija, cijena vode ostane ostaje 
unutar 3 posto neto raspolozivog dohotka kucanstva, ostao je na 2,73%. U 
Primostenu skace na 3,08%, a u Dmisu na 3,48%. U Kninu ostaje unutar 2,38%. 
Ako bi se integriralo podrucje zajedno sa svim investicijama, ukljucujuci 
europske investicije i investiciju koju su vasi isporucitelji vodnih usluga prijavili 
preko hrvatskih voda u razlicite programe, program NPOO, tzv. Modemizacijski 
fond itd., cijena se zadrzava unutar 2.77% neto raspolozivog dohotka. Na vasem 
podrucju znaci konkretno da ce gradanin imati od integracije ustedu od 6.70 
HRK po metru kubnom ili 0.89 eura po metru kubnom. Uvijek se postavlja 
pitanje. Sto ako do pripajanja ne dode? Pripajanje je zakonska obveza, a i 
gospodin gradonacelnik je dobro to uocio da je u biti glavnina odgovomosti na 
Skupstini drustva Rad Dmis da donese odluku integraciji. Ako se ne donese 
takva odluka, a svi oni isporucitelji koji ostanu izvan integracije, ukinut ce im se 
postojeca licenca, uskratit ce im se pristup EU fondovima, drzavnim fondovima 
i naravno, fondovima hrvatskih voda koji su takoder drzavni fondovi.
Isporucitelji vodnih usluga ce prestati, odnosno nece imati pravo vise pruzati 
vodne usluge i nece imati vise pravo naplacivati vodne usluge od svojih 
gradana. U takvoj situaciji kad se ukida licenca, u kakvu situaciju dolazite, vi sa 
vasim isporuciteljem vodnih usluga. On ce u pravilu i dalje isporucivati vodne 
usluge jer ce ga prirodna mehanika odnosa i svi vi i vas pritisak i pritisak 
gradana i poslovnih subjekata tjerati da isporucuje vodne usluge. Lako se moze 
dogoditi da neko kaze zasto bismo placali vodu, pa on nema vise licencu. Nema 
pravo naplacivati vodnu uslugu. Mislim da je to put u nepovrat. Cemu takva 
situacija kada se svi zajedno mozemo naci u situaciji da zapravo osiguramo i 
svojim gradanima zbog kojih se to prvenstveno radi i poslovnim subjektima 
razvoj kroz drzavne fondove koji uz bespovratna sredstva Europske unije, a vi 
izmedu ostalog, pogotovo specificno vi ovu ustedu o kojoj sam upravo govorio 
od 6.70 HRK po metru kubnom, odnosno 0.89 eura po metru kubnom. Gospodin 
gradonacelnik je postavio jedno pitanje, sto to znaci nepotpuno pripajanje?
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Tocno je da zakon to nije defmirao terminoloskim nacinom, ali potpuno je 
pripajanje kada se svi isporucitelji vodnih usluga pripoje drustvu preuzimatelju. 
U ovom slucaju to su: Primosten odvodnja, Rad Dmis i Komunalno poduzece 
Knin. Ova tri zajedno sa Sibenikom, cetiri. To je potpuno pripajanje. Nepotpuno 
pripajanje kada se Vodovodu Sibenik pripoji barem jedan, s tim da oni zajedno 
na usluznom podrucju isporucuju vise od 50% vode. Znaci bilo koji od njih da 
se pripoji u tom trenutku Sibeniku, Sibenik je usao u zonu komfora i ima 
potpuno pripajanje. Licenca mu nece biti ukinuta, stovise izdat ce mu se nova 
licenca, a svi drugi ce onda dijeliti onu sudbinu koju sam rekao. Svakako Vam 
preporucujem da do takve situacije ne dode, a evo ostajemo otvoreni za sva 
pitanja koja imate.

Dino Zmijarevic: Osobno mi je vrlo drago biti u Dmisu. Za Dmis me 
vezu neraskidive, rekao bih zivotna studentska prijateljstva i zaista mi je ovaj 
zadovoljstvo biti danas tu. O cemu danas pricamo? Reforma vodnog sektora, da 
je jednostavno ne bi bilo tu, vec bi bila odavno provedena. Znaci, to je proces 
koji nikada nije lagan, koji nikada nije jednostavan i svaka reforma donosi nesto 
novo i ljudi se po prirodi boje neceg novog. Ono sto smo mi pokusavali sve ove 
godine, naravno da ne mogu biti zadovoljni. Probali smo u cijeloj toj prici 
napraviti da bude sto manji broj nezadovoljnih u cijelom ovom procesu. Ovaj 
proces se prvi put spominje bas u doba kad sam postao direktor izbora 2008. 
godine visegodisnjim planom gradnje hrvatskih voda i planom upravljanja. Da 
bi nekako 2013. godine sve to stavljeno na papir prilikom ulaska Hrvatske u 
Europsku uniju. Moral! smo dakle potpisati, kao sto svi dobro znate, neke 
pretpristupne dokumente. Izmedu ostalog tu je bio i paket vodnih zakona i ovih 
uredbi, jer bilo je svima jasno vidljivo pa i naravno kolegama u Europi da nacin 
na koji mi vodimo nase komunalne firme nije moguc u buducnosti i oni su, kao 
sto znate, znacajan iznos novca se dakle transferira iz Europe prema Hrvatskoj, 
pogotovo u vodnokomunalni sektor te na ovaj nacin to nije bilo moguce. Dakle, 
morali smo stvoriti usluzna podrucja, javne isporucitelje sa vecim brojem 
stanovnika, odnosno puno vecim brojem kubika da bi se svi ti, dakle, projekti 
koje provodimo mogli nasloniti na kubike da bi cijena vode bila odrziva, 
odnosno priustiva za sve stanovnike. Trenutno u Republic! Elrvatskoj iz 
operativnog programa provodimo preko 60 aglomeracija vrijednih preko 4 
milijarde eura. Provodimo NPOO projekte vodnokomunalne malih intervencija 
vrijedne 844 milijuna eura, od kojih ako se ne varam dva provodimo tu, dakle 
izgradnja sustava Biocic-Tepljuh iz prvog poziva, kao izgradnja dijela zaseok 
sustava Dmis zapad 2 iz drugog poziva. Zaboravio sam se zahvaliti Davoru na 
suradnji. Zaista zadnjih sedam godina smo imali jako dobru suradnju sa 
kolegom i kolegama iz Grada Dmisa. Ispred nas su prioritacijski fond PKK. 
Znaci to su znacajni novci, bez Europskih sredstava to nebi mogli napraviti, sve 
te sustave silne sustave koje trenutno radimo diljem cijele Republike Hrvatske. 
Osobno sam bio, odnosno clan sam radne skupine i uzeg povjerenstva hrvatskih
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Zlatko Zevrnja: Postovani predsjednice gradskog vijeca, postovani 
gradonacelnice, gospode vijecnice, gospodo vijecnici i svi vi iz grada, srdacno 
vas pozdravljam u ime Hrvatskih voda v.g.o. Split i direktorice Trine Putica. Ja 
sam u ulozi zamjenika direktora u Splitu i veceras mijenjam gospodu Putica. 
Ona je na sluzbenom putu, tako da evo na nacin i ja bih htio doprinijeti sto 
boljem razumijevanju ove vazne teme za sve nas, za sve vas. Ponukani nekim 
drugim sastancima, neke opcinama, gradovima gdje postoje velike bojazni o 
ovoj integraciji. Prije svega evo culi smo od dvojice kolega Simica i Zmijarevica 
koji su znaci imputi da se dogodi integracija, europska direktiva i ovo 
neophodno okrupnjavanje i ovih 970 milijuna eura u novoj financijskoj

voda koje je radilo uredbu i sudjelovalo na ovom paketu zakona. Osim 
predstavnika hrvatskih voda, tu su sudjelovali i predstavnici vijeca za vodne 
usluga, predstavnici resomog ministarstva, predstavnici grupacije vodovoda i 
kanalizacija, predstavnici zajednica opcina, zajednice gradova, zajednice 
zupanija, dakle sa sveucilista dakle rekao bih sirok spoj ljudi koji su ja bih rekao 
u tom trenutku bill ono najbolje koje smo mi mogli kao drzava iznijeti da bi 
pripremili ovako nesto. Trenutno u Republic! Hrvatskoj, vjerovali ili ne, postoji 
sedamdeset i jedna jedinica lokalne samouprave koje nema ni jednog 
isporucitelja vodnih usluga. Jednostavno nitko ih ne zeli. Nije lako graditi mrezu 
novim opcinama, to je sve skupo i niko ih ne zeli. Nekih 1,5% stanovnistva 
hrvatske prikljuceno je na lokalne vodovode i nemaju zdravstveno kontroliranu 
vodu za pice kao sto imate vi i svi ostali gradani. Dakle one jedinice gdje ovaj 
javni isporucitelj isporucuje vodu za pice sto sam zelio svojim reci jednostavno 
nije bilo drugog nacina osim ovih prije elemenata koje smo spomenuli nije bilo 
drugog nacina da integriramo ove jedinice, i ovo stanovnistvo na lokalnim 
vodama, da ih integriramo u sustav javnih isporucitelja vodnih usluga, bez 
donosenje ovog paketa zakona i bez donosenja ove uredbe. Zasto ovaj trenutak? 
NPOO dakle preko 10 milijardi eura se slijeva u Hrvatsku skupa bespovratno, 
plus zajam, dakle zahtijeva od nas kao drzave, dakle da ispunimo i neke 
kriterije, da donesemo neki paket zakona, da ispunimo neke indikatore. Mi smo 
vec ispunili niz indikatora, ali jedan od indikatora i upravo ova uredba o 
integraciji cetrdeset i jednog javnog isporucitelja vodnih usluga koja mora bit! 
zavrseno 31.12.2024. godine, odnosno sljedeca transa od 991 milijun eura i 
svaka ona iza nje nece biti isplacena ukoliko se ne ispune svi indikatori. Dakle, 
zato ovaj trenutak zato kako bi rekao, kao sto je gradonacelnik primijetio mrkva 
i batina i zato ono sto smo trebali vec prije par godina malo smo odugovlacili, 
ali dosli smo sada, kao sto vam kaze kod nas mak na konac i moje osobno 
misljenje je da ovom procesu nema alternative. Kad budemo kad bih rekao 
integrirani da cemo biti jaci i da cemo biti bolji i da cemo biti financijski 
solidniji i da cemo zajedno u buducnosti i napraviti jos bolje, jos vece stvari za 
Republiku Hrvatsku, kao i za sve stanovnistvo. Hvala.
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omotnici, a koja nece biti moguca bez ove integracije. Culi smo neke kazem 
strahove u nekim opcinama i gradovima, kao evo mi ovdje stanovnici nekada 
davno u vrijeme Jugoslavije, oak svojim samodoprinosima svojim radom, gradili 
smo sustave vodovoda, stvarali vodovodnu imovinu opcenito. I poslije u novoj 
Hrvatskoj drzavi na nacine putem gradova i na druge nacine gradila se 
infrastruktura, vodovodna i ova infrastruktura odvodnje, znaci stvarala se neka 
imovina grada, opcine, odnosno komunalnog drustva. Osobno sam dugo u 
komunali od 90ih godina, radio sam u opcini Solin. Bio sam neke dvije godine 
direktor stambeno komunalnog fonda, znaci na poslovima komunale u gradu 
Solinu. Nairne, tu je rijeka Jadro, a sam izvor gdje se znaci zahvaca crpi pitka 
voda za obradu je na podrucju jednog dijela Klisa, dijelu Solina itd. No Solin je 
uvijek bio u sastavu vodovoda Split. I poslije kad sam bio nacelnik opcine 
Dugopolje, 16 godina od utemeljenja do 2013. godine, izravno na tim poslovima 
u sve drugo i razvoja komunalne infrastrukture. Tako da evo i to sam nedavno 
rekao u Primostenu te na drugim mjestima i mi u opcini Dugopolje smo izgradili 
sto se tice vodovoda crpnih stanica vodosprema, ovaj sanitame odvodnje isto 
crpnih stanica itd. Necu uopce pretjerati ako kazem da smo ulozili oko 30 
milijuna eura. To su ogromni kilometri, kilometri te infrastrukture u tom 
vremenu. I mi bismo to prenijeli, tu imovinu splitskom vodovodu. Znaci to je 
nasa imovina, prenijeli bi je njima na upravljanje i odrzavanje i mi smo imali, tj. 
opcina sve udjele unutar i dan danas splitskog vodovoda, imamo svoje 
predstavnike u skupstini vodovoda i taj posao tece besprijekomo, oni odrzavaju 
te sustave i vode brigu o svemu. Evo kazem ponovno tu smo se susreli sa tim 
nekim strahovima, mi slim da oni ne stoje u integraciji. Nadam se da ce se 
dogoditi, vi cete imati svoju imovinu unutar zajednickog Vodovoda Sibenik. 
Imat cete svoje ljude u Skupstini. Komunalno poduzece ce nastaviti kao i dosad 
normalno raditi i mislim da je puno vise onog dobrog sto sve skupa ovaj proces 
donosi ne samo vama kao manjoj sredini vec i cijeloj nasoj domovini. Puno je 
vise onog dobrog, vec stoje negativnog i mislim tu objektivno i po meni duboko 
sam uvjeren, nema velikih Strahova. Evo na taj sam nacin to malo htio pribliziti i 
to je to, hvala lijepa.

Zvonimir Strkalj: Dobra vecer svima. Pozdravljam sve nazocne, 
narocito gradonacelnika, predsjednika vijeca, vijecnike, vijecnice, sve ostale 
prisutne. Za one koji ne znaju moje ime Zvonimir strkalj, direktor sibenskog 
Vodovoda. Uvodno bih samo naglasio da je sibenski vodovod vec dijelom 
isporucitelj na ovom podrucju administrativno grada Dmisa, konkretno podrucj 
mog Pokrovnika, Pakova Sela, Radonica, tako da vec sada je Grad Dmis u 
jednom postotku u suvlasnistvu nase firme i ima svoga clana u skupstini sa 
nekih 3 i nesto milijuna kuna temeljnog kapitala. Ono sto ja mogu govoriti je da
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smo mi do sada obavili niz razgovora sa Skupstinom, odnosno 
gradonacelnikom, direktorom rada gospodinom Davorom. Obavili smo niz 
razgovora, prosli smo nekakve terne, svako ima nekakve svoje videnje, nekako 
svoje razloge, sve to i uvazavamo. Medutim, zakon je takav, kako su rekli 
kolege iz hrvatskih voda, vijece za vodne usluge da ga treba postivati, da se 
treba objediniti. Sa svoje pozicije mogu samo reci da je trgovacko drustvo 
Vodovod Sibenik itekako stabilna firma, dobra firma i financijski likvidna. 
Imamo niz projekata koje radimo na svom usluznom podrucju. Ogromni smo, 
djelujemo na prostoru tri zupanije: Splitsko-dalmatinske, Sibensko-kninske i 
Zadarske zupanije. Tako da sto sto se tice nase Strane, mislim da cemo mi svoj 
dio odraditi dobro i itekako uvazavati ovaj sustav koji uzimamo, odnosno koji se 
pripaja nama, ukljucujuci pritom i ljude koje cemo zateci kao zaposlenike i sve 
ono ostalo sto ide. Uz to, evo toliko od mene, ja samo ako imate kakvih pitanja 
tu sam. To je to, hvala lijepa.

Vlatka Duilo: Ja sam uvodno rekla nekoliko recenica. Mi smo mozda 
malo emotivno vezani uz nase komunalno poduzece za vodoopskrbu trenutno 
Rad. Gotovo svako domacinstvo u nasoj jedinici lokalne samouprave ima pitku 
vodu svakog kucanstva do prociscivaca. Do mislim kompletno. Ja mislim da 
smo tu zaokruzili jednu cjelinu. Da nista, to je taj takozvani magistralni 
vodovod. Mislim da nam Davor sigumo vise od mene i bolje to zna. Da ovo 
podrucje nece vise ici u korak sa razvijenim jedinicama lokalne samouprave. 
Kad govorimo o vodoopskrbi, sve te sankcije sumoguce. Naravno da ne zelim 
da nam se to dogodi svima skupa, ali nije lako donijetu odluku. Ja mislim da nas 
razumijete. I jos me zanima, gospodin je iz vodoopskrbnog vijeca ako se ne 
varam vijeca za vodne usluge rekao da ukoliko ne donesemo pozitivnu odluku 
da izmedu ostalog gubimo licencu, ne postoji vise nase poduzece. Ne postoji. Ne 
znam sto se u tom slucaju dogada, da necu moci naplacivati vodne usluge koje 
pruza komunalno poduzece. Nemojte me krivo razumit da sada zagovaram ne 
spajanje al me zanima tko ce dalje obavljati te poslove na koji nacin i ako sam 
dobro shvatila osim Vodovoda Sibenik bar jedna jedinica lokalne samouprave 
potrebno jos da donese odluku. Zanima me, jer je dosta ostalo nedorecenih 
stvari. Hvala.

Vladimir Simic: Hvala Vam na izlaganju. U ovome sto ste rekli, ima 
puno istine. Rad Dmis ima neku aktivu od 60 mil kuna, 54 mil dugotrajne 
imovine. Amortizacija ne zavrsava u cijeni, a svi znamo da trosak amortizacije 
sluzi da se obnovi dugotrajna imovina i vase drustvo je tu ocigledno vodilo 
jednu pametnu politiku. Cak i kada ja gledam odnos izmedu ukupnih prihoda, 
prihoda od prodaje i ostalih prihoda Vi imate od ostalih prihoda samo 19:23, sto 
znaci da vam u pravilu ovaj isporucitelj vodnih usluga za sada funkcionira i bez,
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odnosno moze funkcionirati i bez subvencija Grada Dmisa. No, medutim, 
matematika je tu neumitna. Doci ce trenutak kada vise nece moci funkcionirati. 
Drzava na Vas tovari Europske investicije, a na Drzavu Europska komisja. 
Opravdano ih tovari, jer svi moramo ocistiti ispred svog praga. Ali sada ostaje 
onaj najtezi dio. Dovrsetak kanalizacisjke mreze.

Vlatka Duilo: Ja Vam se zahvaljujem na iscrpnom odgovoru, ma samo 
evo da ne bi bilo zabune ja svoju sudbinu ne vezem za Knin, al moj izbor je u 
tom slucaju uvijek Sibenik tu nema dileme, mi smo se jednom razdvojili. 
Mislim, samo sam htjela da to bude. Znaci moj izbor je uvijek Sibenik u odnosu 
na ove dvije opcije koje imamo na stolu. Hvala.

Josip Begonja: Vodovod Sibenik ostaje stara licenca. Tko ce gradane 
opskrbljivati vodom na podrucju nadleznosti trenutnog komunalnog poduzeca 
Rad, odnosno komunalnog drustva krivim jer, pretpostavljam, ne misli se da ce 
se ventili na izvoru i pumpe ugasiti. Ljudi moraju imati ustavno pravo na vodu. 
Tko je taj ako licence ne budu izdane?

Ante Galic: Dobra vecer, postovani gradonacelnice, postovani 
predsjednice vijeca, kolege i kolegice, vijecnici i svi ostali nazocni. Ovome 
svemu se meni cini da nase komunalno poduzece u stvari spasava na jedan nacin 
Vodovod Sibenik jer u konacnici ako budemo sigumi da smo nespojivi s 
nijednim od tri poduzeca, odnosnoPrimostenom, Kninom kao sto vidimo da nije 
ne zeli. Ako ne zelimo ni mi ni oni nemaju licencu. Cijeli jedan mali kotacic u 
tom velikom da da se napravi nekakva konacna odluka i mislim da ovo sto ste 
rekli malo prigodne iz uvoda. Mislim da 40,000 stanovnika ovdje zivi. Ustavom 
je pitka voda zagarantirana svakom covjeku. Hvala.

Vlatka Duilo: Ja sam samo htjela reci, ukoliko je veci broj stanovnika, 
investicije su jefinije. Mi bi i dalje dobivali vodu, nitko nam je ne bi naplacivao. 
To rad vise ne bi mogao. Ovaj cin znaci da mi zapravo onda ovaj, ukoliko ne 
donesu odluku, imaju besplatnu vodu. Oni bi nama isporucivali uslugu bez 
place. Nemojte se ljutiti, ali mi je to sve skupa malo nedoreceno. Trebale su biti 
konkretne mjere. Na kraju ce netko donijeti odluku umjesto Vas. Uvijek bolje 
produ nevaljalci, nego mi koji prihvatimo neke stvari. I na kraju, tko zna sto ce 
biti do kraja. Hvala.

Josip Begonja: Samo cu malo parafrazirati. Nairne, vezano uz zakon o 
legalizaciji, bolje su prosli oni koji su ilegalno gradili objekte pa poslije se 
oslonili na zakon o legalizaciji glede placanja komunalnog doprinosa od onih 
koji su sve legalno radili i placali sve ono sto im pripada. Imam dva pitanja. Za 
podatak koji pretpostavljam da imate bar za Dalmaciju, dakle na prostoru od 
Zadarske do Dubrovacke Zupanije, koliko je doslo do sad ovih integracija,
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koliko ih je obavljeno, mozda imati na na razini cijele drzave, jer nekakva 
brojka je u rujnu govorila o desetak tih integracija i to su uglavnom bile u 
sjevemom dijelu Hrvatske. I drugo ovaj rok od 31.12. 2024 mi ga smatramo kao 
instruktivni rok. Pa bih molio nesto na tu temu.

Dino Zmijarevic: Upravo vecina se nazalost nalazi u Dalmaciji. Jos 
odredene konzultacije, tematske sjednice i slicno, da bi se ljudima mozda 
pojasnile neke nedoumice. Mi smo dosli tu kako bi rekao u prijateljskom 
ozracju, jer ovo drzimo prijateljsko pripajanje i zaista Vam zahvaljujem na tome 
da smo tu da probamo, pojasnimo nedoumice koje neki od Vas mozda, mozda 
niste imali neki od Vas sigumo ste imali i da probam, pojasnit.

Vladimir Simic: Nazalost rok nije instruktivan. Drzava ce morati 
reagirati. Problem je sto su sva ova sredstva, odnosno sto je integracije 
isporucitelja vodnih usluga indikator za povlacenje sredstava iz nacionalnog 
plana oporavka i otpomostiNPOO, sad nam Europska komisija puse za vratom. 
Znaci sljedeca transa iznosi 991 milijun eura. Europska unija nam puse za 
vratom, jer to je nasa potpisana obveza. Na zalost drzava ce krenuti prisilno.

Bosiljka Janjic: Morala sam ovdje izaci i reci samo dvije rijeci. Cemu to 
vodi? Pratim vodovod od 2003. godine. U Kninu selo 2 km udaljeno, nema 
vodu. Pa zar moramo prikljucak nositi i traziti u Sibeniku. Za odjaviti mjerilo 
moram ici u Split. Onda nam prijete Europskim fondovima, pa mi ih 
uplacujemo. Sad jesmo li sposobni, ja ne znam. Ja za ovakvo spajanje sigumo 
necu dignuti ruku.

Josip Begonja: Ovaj dio ovatematska sjednica je doslo do samog kraja. 
Ja se zahvaljujem svim nasim gostima koji su dali dosta iscrpne odgovore, 
mozda ne bas u cjelini i zadovoljavajuce za nas. Ono sto je pred nama, je da se 
na redovnoj sjednici dade suglasnost. Predstavnicko tijelo je osnivac naseg 
trgovackog drustva. Rad na prijedlog odluke skupstine predstavnicko tijelo treba 
dati ili uskratiti svoju suglasnost za pripajanjem, odnosno pripajanjem 
integriranjem. Rokovi su fiksni, ono sto se mora, mora se. Hvala jos jednom, i 
vidimo se na iducoj sjednici.





Predsjednik vijeca zakljucuje rad sjednice.

Sjednica zavrsila sa radom u 18,35 sati.
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